
Protokół nr VI
z VI  Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 30 marca 2011 r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

Otwarcia  VI  sesji  Rady  Gminy  Kluki  dokonał  Przewodniczący  Rady  Gminy  Grzegorz 
Augustyniak,  który przewodniczył  obradom. Powitał  wszystkich Radnych,  Pana Wójta,  Panią Skarbnik, 
Panią Sekretarz, Pana Mecenasa, Sołtysów oraz Panią Komendant Renatę Kasprzyk – Papierniak, Panią 
Naczelnik  Poczty  -  Zenobię  Ślęzak  i  wszystkich  przybyłych  na  sesję  mieszkańców  gminy.  Następnie 
stwierdził, że zgodnie  listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu 
Rady wynoszącego 15 radnych, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2  do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad.

Porządek  obrad  radni  otrzymali  z  zawiadomieniem  i  materiałami  na  sesję.  Przewodniczący  Rady 
zaproponował, aby w porządku obrad na początku uwzględnić wystąpienie Pani Komendant Policji 
oraz Pani Naczelnik Poczty w Klukach. 
Radny C. Zochniak – propozycja, aby w punkcie „ Podjęcie innych niezbędnych uchwał” wprowadzić 
uchwałę w sprawie zmiany planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2011.
Radna  I.  Lewińska  –  przypomniała  o  zgłaszanym  na  poprzedniej  sesji  wniosku  w  sprawie 
sprawozdania z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych.
Wójt K. Sikora wyjaśnił,  iż Komisja Rewizyjna w swoim planie pracy uwzględniła w III kwartale 
kontrolę wydatków poniesionych przez OSP. 
Kolejna zmiana w porządku obrad dotyczyła punktu „ Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży działek 
będących w użytkowaniu wieczystym”( zamiana kolejności z punktu 10 na punkt 5).
Za proponowanym porządkiem obrad głosowali wszyscy radni.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Wystąpienie Powiatowego Komendanta Policji oraz Naczelnika Poczty.
5. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży działek będących w użytkowaniu wieczystym.
6. Podziękowania dla Pani Anny Fabrowskiej – Sekretarz Gminy Kluki.
7. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 

2012 roku.
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9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na rok 2011.
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmiany statutu Związku Komunalnego Gmin z/s w 

Kleszczowie.
11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  zasad  przyznawania  diety  przewodniczącemu 

organu wykonawczego jednostki pomocniczej oraz ustalenia jej wysokości.
12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty, Sportu i Kultury.
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały  Nr 24/IV/11 Rady Gminy Kluki z dnia 9 

lutego 2011 roku w sprawie uchylenia uchwały Nr 5/XXXVIII/10 z dnia 5 marca 2010 r. 
dotyczącej regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków w Gminie Kluki.

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 25/IV/11 Rady Gminy Kluki z dnia 9 
lutego 2011 r. w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania    wody w Gminie Kluki.

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody w Gminie Kluki.
16. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 26/IV/11 Rady Gminy Kluki z dnia 9 

lutego 2011 roku w sprawie uchwalenia Regulaminu odprowadzania ścieków w Gminie 
Kluki.

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu odprowadzania ścieków w Gminie 
Kluki.

18. Sprawozdanie  z  działalności  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych.

19. Podjęcie innych niezbędnych uchwał:
- w sprawie zmiany uchwały Nr 27/V/11 Rady Gminy Kluki z dnia 23 lutego w sprawie przyjęcia 
planu pracy Komisji Rady Gminy na rok 2011.

20. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej.
21. Interpelacje i wolne wnioski 
22. Sprawy różne. 
23. Zakończenie obrad. 
 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Protokół z ostatniej sesji był do wglądu w biurze Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na sali 
obrad. Uwag do protokołu nie było. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Punkt 4 - Wystąpienie Powiatowego Komendanta Policji oraz Naczelnika Poczty.

Pan  Wójt  zaprosił  Panią  Komendant  Policji  w  Bełchatowie  w  związku  z  planowaną 
reorganizacją Policji z prośbą o omówienie powyższej kwestii.
Pani  Komendant  R.  Kasprzyk–Papierniak  przedstawiła  przesłanki  dotyczące  zamiaru 
reorganizacji Policji na terenie Gmin Powiatu Bełchatowskiego:

1) służby  patrolowe  na  terenie  gmin  Kluki,  Szczerców,  Rusiec  nie  mogą  zabezpieczyć 
całodobowej  służby na terenie  gmin,  ponieważ aby taką  służbę  zapewnić  policjantów 
musi być minimum 10, na co policji nie stać. Dlatego też aby zapewnić w gminach służbę 
całodobową  nie  zwiększając  etatów  należało  dokonać  analizy  zadań  wykonywanych 
przez policjantów, aby obciążenie pracą we wszystkich gminach było jednakowe. Taka 
analiza wykazała pewne różnice, między innymi sytuacja w której Kierownik Posterunku 

2



zarządza 5 policjantami,  z czego 50% czasu spędza na rejestracji  poczty,  dziennikach 
korespondencji,  rejestrach  itp.(  zadania  sekretarki).  Stąd  też konieczność  reorganizacji 
Posterunków Policji. Idea jest taka aby utworzyć Komisariat Policji, który obejmował by 
Gminę Kluki, Szczerców, Rusiec. Siedziba najprawdopodobniej będzie w gminie Rusiec, 
za  czym  przemawia  wielość  i  umiejscowienie  budynku.  Obecnie  w  wymienionych 
gminach  w sumie posterunki mają 17 etatów, w tym 3 kierownicze. Po zmianach 3 etaty 
zostaną  przesunięte  z  innych  jednostek  czyli  Komisariat  będzie  liczył  minimum  20 
etatów. W tym również nastąpi rozbudowa zespołu patrolowo – interwencyjnego, zespołu 
prewencji,  w  skład  których  będą  wchodzić  dzielnicowi  oraz  służba  patrolowo  - 
interwencyjna. W każdej gminie będzie dwóch dzielnicowych, punkt przyjęć interesantów 
oraz siedziba Zespołów Dzielnicowych Komisariatu Policji.

2) Kolejny  element  to  sytuacja  finansowa  Policji,  związana  również  z  utrzymaniem 
budynków.

3) Komendant Główny Policji dokonał zmian w zakresie naliczania etatów na poszczególne 
jednostki Policji, w związku z czym Garnizon Łódzki stracił w sumie 297 etatów, z czego 
Powiat Bełchatowski ostatecznie 6 etatów.

Po  omówieniu  przez  Panią  Komendant   powyższych  kwestii,  Przewodniczący  Rady 
wyraził  opinię,  iż  przedstawione  argumenty  nie  przekonują  o  słuszności  decyzji  dotyczącej 
likwidacji  Posterunku  Policji.  Wątpliwą  kwestią  jest  też  zapewnienie  bezpieczeństwa 
mieszkańców na terenie Gminy Kluki, w sytuacji gdy Komisariat będzie miał siedzibę w Ruścu. 
Ponadto zwiększenie liczby etatów z 17 na 20 nie przyniesie szukanych oszczędności. Natomiast 
oszczędności związane z likwidacją budynku ( roczne utrzymanie ok. 20 tys. zł.) w porównaniu z 
wynajęciem pokoju dla Dzielnicowego będą niewielkie.
Pan  Wójt  przytoczył  część  pisma  od  Komendanta  Wojewódzkiego  w  Łodzi,  które  jest 
odpowiedzią  na  wysłaną  petycję  w sprawie  pozostawienia  Posterunku  Policji  w Klukach,  w 
związku  z  jego  planowaną  likwidacją.  Komendant  Wojewódzki  w  odpowiedzi  wyjaśnił,  iż 
zgodnie z obowiązującymi przepisami wszystkie decyzje dotyczące tworzenia,  likwidacji  oraz 
przekształceń i zmian w jednostkach podległych leżą w kompetencji Komendanta Powiatowego 
Policji. Dlatego też decyzja co do dalszego funkcjonowania Posterunku w Klukach należy do 
Komendanta  Powiatowego.  W  związku  z  tym  Pan  Wójt  zapytał  czy  są  jeszcze  szanse  na 
pozostawienie posterunku w Klukach.
Pani Komendant  - decyzja nie jest jeszcze ostateczna, ponieważ w związku ze zmniejszeniem 
liczby etatów w powiecie należy jeszcze pod tym względem dokonać analizy jednostek Policji. 
Po udzieleniu odpowiedzi na pytania radnych oraz  w efekcie dyskusji w przedmiotowej sprawie 
głos  radnych  był  jednoznacznie  wyrazem  sprzeciwu  wobec  decyzji  dotyczącej  likwidacji 
Posterunku  Policji.  Dlatego  też  radni  podjęli  decyzję,  iż  będą  odwoływać  się  od  takich 
postanowień Komendanta oraz dołożą wszelkich starań aby Posterunek Policji w Klukach nie 
został zlikwidowany. Przewodniczący Rady w imieniu mieszkańców Gminy Kluki skierował do 
Pani Komendant prośbę o ponowne przeanalizowanie swojej decyzji i pozytywne przychylenie 
się do prośby  o pozostawienie Posterunku w Klukach.

Kolejnym gościem przybyłym na dzisiejszą sesję była  Naczelnik Poczty w Klukach – 
Pani  Z.  Ślęzak.  Pani  Naczelnik  przedstawiła  obecną  sytuację  Poczty  w  Klukach  oraz  plany 
związane z jej reorganizacją. Poczta Polska S.A. jak każde przedsiębiorstwo skupia uwagę na 
wyniku finansowym swego działania. Urząd Pocztowy w Klukach liczy pięciu  pracowników, w 
tym trzech listonoszy. Niestety wynik finansowy jest ujemny, ponieważ ze względu na służbę 
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doręczeń koszty osobowe rosną, a wpłaty nie są na tyle duże, aby pokryć koszty. Reorganizacja 
Poczty  Polskiej  ma  przebiegać  według  strategii  przyjętej  na  lata  2010  –  2015,  która  przede 
wszystkim dotknie najmniejszy urząd pocztowy. Stąd wielka prośba o korzystanie z wszystkich 
usług oferowanych przez naszą pocztę w Klukach, ponieważ zwiększenie  bilansu finansowego 
po  pewnym  czasie  przyczyni  się  do  tego,  że  planowanie  reorganizacji  nie  obejmie  naszego 
urzędu  pocztowego.  Pani  Naczelnik  omówiła  również  zasady,  według  których  planowana 
reorganizacja poczty miałaby przebiegać. Na pewno nie wiąże się ona z likwidacją poczty, gdyż 
dostępność usług ma być zapewniona, a przekształcenie urzędu w agencję pocztową  polegałoby 
na  tym,  że   prowadziłby  ją  nie   pracownik  poczty,  lecz  prywatna  osoba,  która  dodatkowo 
prowadzi działalność gospodarczą. Jednakże na chwilę obecną urząd nie jest likwidowany a jego 
ewentualna  reorganizacja  może  nastąpić  po  półrocznej  analizie  wyników  finansowych  oraz 
zwiększeniu świadczonych usług, a co za tym idzie obrotów finansowych. 
Na koniec Pani Naczelnik omówiła  wszystkie  usługi świadczone przez Urząd Pocztowy oraz 
ponowiła gorąca prośbę o korzystanie z oferowanych usług. 

Punkt  5  -  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  działek  będących  w 
użytkowaniu wieczystym.

Projekt  uchwały dotyczy wyrażenia  zgody na sprzedaż nieruchomości  położonych  w obrębie 
geodezyjnym Kluki oznaczonej w ewidencji gruntów numerem 712/4 o powierzchni 0,1078 i Nr 
712/5 o powierzchni 1523 na rzecz  użytkownika wieczystego ( są to działki na których znajduje 
się piekarnia i dom).
Pan Domański wyjaśnił, iż odbywa się to na zasadzie przekształcenia użytkowania wieczystego 
w własność.  Przy  zbyciu  własności  należy  oszacować  wartość  nieruchomości,  tj.  sporządzić 
operat szacunkowy przez biegłego rzeczoznawcę. Przekształcenie użytkowania wieczystego w 
własność dotyczy nieruchomości  użytkowania  na cele  mieszkaniowe,  nie  na cele  związane  z 
prowadzeniem  działalności  gospodarczej.  Zatem  kwestia  ta  wymaga  przeanalizowania. 
Użytkowanie wieczyste jako ograniczone prawo rzeczowe jest bardzo mocnym prawem i niemal 
tożsamym z własnością, ponieważ użytkownik wieczysty może tym prawem rozporządzać, może 
je  zbywać,  darować,  podlega  również  dziedziczeniu.  Jedynie  w  kwestii  formalnej  inny  jest 
właściciel a inny dysponent. Jest to jednak instytucja prawna, która w zasadzie stosowana jest 
jeszcze tylko w Polsce. Niewątpliwie tendencja jest taka, aby ograniczać użytkowanie wieczyste 
na rzecz własności.
Ponieważ  powyższe  kwestie  wymagały  lepszego  rozeznania,  radni  zdecydowali  pozostawić 
uchwałę do rozpatrzenia na kolejną sesję. Przewodniczący zaproponował rozpatrzenie uchwały 
na posiedzeniu Komisji Infrastruktury. Za proponowanym rozwiązaniem głosowało 14 radnych, 
jeden wstrzymał się od głosu.
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Punkt   6 -   Podziękowania dla Pani Anny Fabrowskiej – Sekretarz Gminy Kluki.

W tym punkcie porządku obrad Pan Wójt złożył podziękowania dla Pani Anny Fabrowskiej – 
Sekretarza Gminy Kluki za zaangażowanie i oddanie w swojej 30 letniej pracy na rzecz 
samorządu. 
Podziękowania wraz z najlepszymi życzeniami zdrowia i spokojnego zasłużonego odpoczynku 
na emeryturze złożył również Przewodniczący Rady, Radni oraz Sołtysi.

Punkt   7 –   Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.

Pan Wójt Karol Sikora omówił tematy  dotyczące realizowanych spraw w okresie 
międzysesyjnym:

• Odbył się przetarg na remonty bieżące dróg. Prace remontowe są sukcesywnie 
realizowane, między innymi już w m – ci Kluki, Kaszewice, Żar, Osina, Ścichawa.

• Odbyło się spotkanie z Panem Nadleśniczym Nadleśnictwa Bełchatów w sprawie 
planowanego cmentarza w Klukach i dróg będących własnością Lasów Państwowych.

• Został pozytywnie rozpatrzony wniosek w sprawie dodatkowych godzin rewalidacyjnych 
dla dziecka z m – ci Osina.

• Wizyta na turnieju piłki nożnej OSP w Zelowie, na którym nasza drużyna z Kluk zdobyła 
IV miejsce, wizyta na mistrzostwach Polski Energetyków w piłce nożnej halowej.

• Został złożony wniosek o dofinansowanie na drogę dojazdową do pól łąk w m – ci 
Imielnia.

• Odbyło się spotkanie z Przewodniczącym Rady Powiatu – Panem E. Olszewskim.
• Komisja powołana do rozpatrzenia protestu w sprawie wyboru sołtysa w miejscowości 

Kaszewice zakończyła swoją pracę, w związku z tym, iż protest został wycofany.
• Odbyły się rozmowy z lekarzem G. Kamińskim w sprawie remontu Ośrodka Zdrowia. 

Pan Doktor zobowiązał się do przygotowania kosztorysu na planowany zakres remontu.
• Trwają analizy dotyczące sposobu i możliwości wykonania kanalizacji deszczowej na 

osiedlu Leśnym w miejscowości Kluki oraz odwodnienia w miejscowości Parzno (między 
innymi konsultacje z projektantem - Panią Andrzejczak)

• Odbyło się spotkanie delegacji straży OSP w Kaszewicach z przedstawicielami 
Stowarzyszenia „Moja Wieś- Mój Dom”.

• Odbyło się spotkanie z firmą, która organizuje przetargi na dostawę energii.
• Odbyło się spotkanie ze strażą OSP w Strzyżewicach w temacie projektu garażu.
• Trwają rozmowy z inwestorami w kwestii kopalni piasku, które znajdują się na terenie 

Obszaru Chronionego Krajobrazu Rzeki Widawki.
• Odbyło się szkolenie w Urzędzie Wojewódzkim z udziałem prezydentów, burmistrzów i 

wójtów z całego województwa łódzkiego na temat obronności państwa.
• Były prowadzone negocjacje w sprawie opłat za służebność przesyłu linii napowietrznych 

nad drogami Gminy Kluki.
• Odbyło się spotkanie z Bankiem Żywności.
• Odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej.
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• Został rozstrzygnięty przetarg na budowę drogi w m – ci Strzyżewice.
• Odbyło się spotkanie z proboszczem Parafii Kluki oraz radnym M. Soboniem w sprawie 

cmentarza w Klukach.
• Spotkanie z dyrektorem Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w sprawie 

możliwości pozyskania funduszy.
• Spotkanie z dyrektorem Poczty Polskiej S.A oddział w Piotrkowie Tryb.
• Odbyło się spotkanie wyjazdowe z przedstawicielami Regionalnej Dyrekcji Ochrony 

Środowiska oraz Urzędu Melioracji i Gospodarki Wodnej w sprawie oczyszczenia rzeki 
Stawki.

• Trwały również prace dotyczące zmian w budżecie, zostały wprowadzone dotacje z 
Gminy Kleszczów.

• W najbliższym czasie rozstrzygnie się prawdopodobnie kwestia dotycząca możliwości 
przystąpienia Gminy Kluki do Lokalnej Grupy Działania.

• 3 kwietnia odbędą się wybory do Izb Rolniczych oraz  uroczystości Katyńskie w Parznie.

Punkt 8   -   Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 
funduszu sołeckiego w 2012 roku.

Przewodniczący  Rady  wyraził  stanowisko  określone  na  komisjach  rady,  aby  zadania 
planowane do realizacji w ramach funduszu sołeckiego nie wykraczały poza środki przyznane w 
ramach  funduszu sołeckiego  i  nie  wiązały się  z  zaciąganiem zobowiązania  na  następne  lata. 
Następnie Przewodniczący odczytał  projekt uchwały.  Za wyodrębnieniem z budżetu funduszu 
sołeckiego w 2012 roku głosowali wszyscy radni.

  Uchwała Nr 32/VI/11
Rady Gminy Kluki

Z dnia 30 marca 2011 r.
            w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2012 roku.

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Punkt 9- Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok.

Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Finansów  Pani  J.  Matyśkiewicz  odczytała  protokół  z 
posiedzenia Komisji w dniu 30 marca. Po analizie projektu komisja wyraziła pozytywną opinię do 
proponowanych zmian, z wyjątkiem pozycji nr 33  pt. „ Budowa kompleksu sportowego Moje Boisko 
ORLIK 2012”
Pani  Skarbnik  E.  Bednik  omówiła  proponowane  zmiany  w  budżecie.  Zmiany  dotyczą  zarówno 
dochodów jaki wydatków na tym samym poziomie, co nie narusza równowagi budżetowej.
W zakresie dochodów zmiany dotyczą zwiększenia:
- części oświatowej subwencji ogólnej;
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- pomoc finansowa udzielona z Gminy Kleszczów na remont drogi gminnej i drogi wewnętrznej oraz 
na budowę ścieżki rowerowej w m – ci Nowy Janów;
-  odszkodowanie od firmy, która wykonywała prace sejsmiczne na terenie gminy;
-  zwrot podatku VAT naliczonego od zakupionych towarów i usług związanych z budową kanalizacji 
w Klukach;
- dotacje celowe z budżetu państwa oraz z Województwa Łódzkiego.
W zakresie wydatków środki które wprowadzamy do budżetu przeznaczamy na:
-  remonty dróg gminnych i wewnętrznych;
-  udrożnienie rowów przy drogach gminnych;
-  budowę ścieżki rowerowej;
-  zakup tablic informacyjnych dla sołectw;

 
Budżet Gminy po zmianach wynosi:
1. Dochody                        11 031 785,50 zł.
w tym:
1) dochody bieżące      10 046 021,50 zł;
2) dochody majątkowe 985 764,00 zł;

2. Wydatki                        12 327 024,79 zł.
1) wydatki bieżące          8 750 271,27 zł.
2) wydatki majątkowe    3 576 753,52 zł.

Radny H. Kęsy  - odnosząc się do opinii Komisji Budżetu i Finansów w sprawie budowy kompleksu 
boisk przypomniał, iż w poprzedniej kadencji miały miejsce sytuacje, gdy rada zarzucała wójtowi, że 
nie pozyskuje środków zewnętrznych. Obecnie jest możliwość pozyskania 800 tyś. złotych, przy czym 
na  realizację  zadania  z  własnych  środków  dokładamy  200  tyś.  zł.  Zasadne  jest  wykorzystanie 
możliwości pozyskania środków, zwłaszcza że środki się kończą.
Wójt K. Sikora odnosząc się do powyższego tematu dodał, iż mieszka na tym terenie, znane mu są 
opinie mieszkańców o dużej potrzebie boiska przy Szkole Podstawowej. Służyło  by ono zarówno 
dzieciom jak też młodzieży i dorosłym. Taką potrzebę zgłaszali również mieszkańcy Zarzecza, Trząsu 
i  innych okolicznych miejscowości,  którzy chętnie  zajmują się sportem. Dlatego też w momencie 
kiedy pojawiła się możliwość pozyskania środków, 333 tys. zł. z Urzędu Marszałkowskiego i 470 tys. 
zł. z Ministerstwa Sportu razem 800 tys. zł. zadanie znalazło odzwierciedlenie w projekcie zmian w 
budżetu.  O  tę  inwestycję  wnioskowali  formalnie  też  mieszkańcy  z  załączoną  listą  podpisów 
popierających. 
Pani Skarbnik przedstawiła koszty utrzymania takiego obiektu, jest to suma 16 tys. zł., z czego 9 tys. 
zł. to koszt zatrudnienia animatora sportowego, który ma za zadanie organizację zajęć na obiekcie 
przez 9 mc-y w roku od marca do listopada. 
Pan Wójt dodał również, iż po dokonanej analizie wydatków przeznaczonych na inwestycje na ten rok 
i  lata następne z podziałem na poszczególne sołectwa i  liczbę radnych:  na pierwszym miejscu są 
Kluki,  następnie  Strzyżewice,  Parzno,  natomiast  Kaszewice  po  wprowadzeniu  zadania  -  Budowa 
kompleksu  sportowego  Orlik  przy  Szkole  Podstawowej  byłyby  na  czwartym  miejscu.  Sprzeciw 
Radych dotyczący realizacji tego zadania nie jest zrozumiały, w sytuacji gdy boisko jest potrzebne a 
dofinansowanie bardzo duże wynoszące 80%. Jeśli  radni nie są za pozyskiwaniem funduszy,  to z 
własnych środków niewiele da się zrobić. Mieszkańcy nas rozliczą z pozyskiwania funduszy.
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Radny H. Kęsy zgłosił wniosek, aby głosowanie nad proponowanymi zmianami w budżecie zostało 
zapisane imiennie.  Za wnioskiem radnego głosowało dwóch radnych, jedenastu było przeciwnych, 
dwóch wstrzymało się od głosu.
Przewodniczący  zaproponował,  aby  poddać  głosowaniu  opinię  Komisji  Budżetu,  która  jest 
pozytywna,  za  wyjątkiem punktu:  33.  Budowa kompleksu  sportowego –  Orlik  2012 przy Szkole 
Podstawowej w Kaszewicach. 
Za opinią Komisji Budżetu i Finansów głosowało dziewięciu radnych, pięciu było przeciwnych.
Przewodniczący  Rady  zaproponował,  aby  ze  środków  przeznaczonych  na  zadania   -  budowa 
kompleksu sportowego na chwilę obecną utworzyć rezerwę ogólną w wysokości  100 tys.  zł.  oraz 
rezerwę inwestycyjną w wysokości 50 tys. zł. Pani Skarbnik zaproponowała, aby na rezerwę ogólną 
przeznaczyć 85 tys., a resztę na inwestycyjną. Następnie Przewodniczący odczytał projekt uchwały z 
uwzględnieniem poprawek. Za przyjęciem głosowało 13 radnych, 1 był przeciwny.

   Uchwała Nr 33/VI/11
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 marca 2011 r.

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok.

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Punkt  10  -    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  zmiany  statutu  Związku   
Komunalnego Gmin z/s w Kleszczowie.

Projekt uchwały związany jest z posiedzeniem Zgromadzenia Związku Komunalnego Gmin 
z/s w Kleszczowie na którym podjęta została uchwała  wprowadzająca zmiany do Statutu Związku. 
Uchwalona poprawka dotyczy zmniejszenia składu Zarządu Związku. Zgodnie z § 67 ust. 3 ustawy o 
samorządzie gminnym zmiana statutu musi być przyjęta uchwałami rad gmin będących członkami 
Związku.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

 Uchwała Nr 34/VI/11
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 marca 2011 r.

w sprawie przyjęcia zmiany statutu Związku Komunalnego Gmin z/s w Kleszczowie.

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Punkt  11  -  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  zasad  przyznawania  diety  
przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki pomocniczej oraz ustalenia jej  
wysokości.
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Pan A. Domański wyjaśnił, iż projekt uchwały dotyczy w pierwszej kolejności ustalenia zasad, 
przyznawania  diety  sołtysom,  następnie  ustalenia  jej  wysokości.  A  zatem  należy  ustalić  czy  dieta 
przysługuje za udział w sesji, czy też za dany okres.
Propozycją Rady było przyjęcie zasady, według której sołtysom będzie przysługiwać miesięczna dieta 
w wysokości  150,00 zł.  Sołtysi  zgłosili  brak tablic  informacyjnych  oraz pieczątek.  Przewodniczący 
odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

 Uchwała Nr 35/VI/11
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 marca 2011 r.

w sprawie ustalenia zasad przyznawania diety przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki  
pomocniczej oraz ustalenia jej wysokości.

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Punkt  12 -   Podjęcie  uchwały  w sprawie  przyjęcia  planu pracy  Komisji  Oświaty,  
Sportu i Kultury.

 Po odczytaniu projektu uchwały i analizie planu pracy został usunięty punkt 3 z kwartału 
pierwszego. Za przyjęciem planu pracy Komisji Oświaty, Sportu i Kultury głosowali wszyscy radni.

 Uchwała Nr 36/VI/11
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 marca 2011 r.

w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty, Sportu i Kultury.

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

        

Punkt 13 -     Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 24/IV/11 Rady Gminy 
Kluki z dnia 9 lutego 2011 roku w sprawie uchylenia uchwały Nr 5/XXXVIII/10 z  
dnia 5  marca  2010 r.  dotyczącej  regulaminu dostarczania  wody i  odprowadzania  
ścieków w Gminie Kluki.                             
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Przewodniczący Rady wyjaśnił, iż zastrzeżenia budzi § 2 uchwały Nr 24/IV/11 w którym Rada 
określiła  datę  i  sposób jej  wejścia  w życie.  Ponieważ uchwała  Nr 5/XXXVIII/10 jako akt  prawa 
miejscowego ogłoszona została w Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego i weszła w życie 
po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia, uchwała uchylająca akt prawa miejscowego również wchodzi w 
życie  w trybie 14 dni od dnia ogłoszenia.  Przewodniczący odczytał  treść uchwały.  Za przyjęciem 
głosowali wszyscy radni.

 Uchwała Nr 37/VI/11
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 marca 2011 r.

w sprawie zmiany uchwały  Nr 24/IV/11 Rady Gminy Kluki z dnia 9 lutego 2011 roku w sprawie  
uchylenia uchwały Nr 5/XXXVIII/10 z dnia 5 marca 2010 r. dotyczącej regulaminu dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków w Gminie Kluki.                             

Uchwała stanowi załącznik nr 9  do protokołu.

Punkt 14 - Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 25/IV/11 Rady Gminy  
Kluki z dnia 9 lutego 2011 r. w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania    wody 
w Gminie Kluki.

Pan A. Domański wyjaśnił, iż zastrzeżenia organu nadzoru dotyczyły kilku paragrafów stąd 
propozycja  aby uchylić  uchwały a  następnie  po uwzględnieniu  zastrzeżeń  organu nadzoru  podjąć 
nowe regulaminy.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

   Uchwała Nr 38/VI/11
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 marca 2011 r.

w sprawie  uchylenia uchwały Nr 25/IV/11 Rady Gminy Kluki z dnia 9 lutego 2011 r. w sprawie 
uchwalenia regulaminu dostarczania    wody w Gminie Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 10  do protokołu.

Punkt 15- Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody w 
Gminie Kluki.

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

   Uchwała Nr 39/VI/11
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Rady Gminy Kluki
z dnia 30 marca 2011 r.

w sprawie   uchwalenia regulaminu dostarczania wody w Gminie Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 11  do protokołu.

Punkt 16 -  Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 26/IV/11 Rady Gminy  
Kluki z dnia 9 lutego 2011 roku w sprawie uchwalenia Regulaminu odprowadzania 
ścieków  w Gminie Kluki.

Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

  Uchwała Nr 40/VI/11
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 marca 2011 r.

w sprawie   uchylenia uchwały Nr 26/IV/11 Rady Gminy Kluki z dnia 9 lutego 2011 roku w sprawie 
uchwalenia Regulaminu odprowadzania ścieków  w Gminie Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 12  do protokołu.

Punkt  17-   Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Regulaminu odprowadzania  
ścieków w Gminie Kluki.

Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

  Uchwała Nr 41/VI/11
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 marca 2011 r.

w sprawie  uchwalenia Regulaminu odprowadzania ścieków w Gminie Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 13  do protokołu.

Punkt 18 - Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych.

Punkt 19 -   Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
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W trym punkcie porządku obrad zostały podjęte uchwały: 

Uchwała Nr 42/VI/11
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 marca 2011 r.

w sprawie  zmiany uchwały Nr 27/V/11 Rady Gminy Kluki z dnia 23 lutego 2011 w sprawie 
przyjęcia planu pracy Komisji Rady Gminy Kluki na rok 2011.

Uchwała stanowi załącznik nr 14  do protokołu.

Zmiana związana jest z wnioskiem Komisji Rewizyjnej dotyczącym przeniesienia punktu w 
sprawie analizy wykonania budżetu Gminy za 2010 rok oraz sporządzenie wniosku do RIO w sprawie 
udzielenia absolutorium z kwartału pierwszego na kwartał drugi. Za proponowaną zmianą głosowali 
wszyscy radni.

Uchwała Nr 43/VI/11
Rady Gminy Kluki
z dnia 30 marca 2011 r.

w sprawie  wyrażenia sprzeciwu wobec decyzji dotyczącej likwidacji Posterunku Policji w Klukach.

Uchwała stanowi załącznik nr 15  do protokołu.

Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 

Punkt 20 – Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej.

Przewodniczący omówił następujące tematy:
1) wnioski mieszkańców w sprawie pilnej potrzeby bieżących remontów dróg,
2) wniosek przedsiębiorcy  o umorzenie należności podatkowych,
3) sprawa Posterunku Policji w Klukach,
4) wnioski mieszkańców dotyczące oczyszczenia rowów przydrożnych,
5) rozmowy  pomiędzy  OSP  w  Kaszewicach  a  Stowarzyszeniem   Moja  Wieś  –  Mój  Dom 
dotyczącego korzystania z  budynku remizy,
6) wnioski mieszkańców działek w Klukach w sprawie pełnego zbiornika oczyszczalni ścieków,
7) sprawa oczyszczenia rzeki Stawki
Następnie Przewodniczący odczytał pisma, które wpłynęły do rady:
1)   pismo od Pana Z. Matyśkiewicz, P. Szczepankowskiego, B. Sałaj dotyczące prośby o nazwanie 
drogi nr 1909E imieniem: Aleja Wandy Malczewskiej,
2)     wniosek dotyczący wprowadzenia do budżetu budowy drogi w m – ci Podwierzchowiec,
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3)    Zaproszenie dla Radnych Gminy Kluki na uroczystości poświęcone upamiętnieniu ofiar zbrodni 
katyńskiej.     
4)   List otwarty do władz Gminy Kluki oraz Społeczeństwa miejscowości Kluki w związku z 875 
rocznicą istnienia Kluk.

Punkt 21.22 - Interpelacje i wolne wnioski. Sprawy różne.

Przewodniczący  Komisji  powołanej  do  rozpatrzenia   protestu  wyborczego  związanego  z 
wyborami  na  sołtysa,  radny  J.  Sionkowski  odczytał  protokół  z  ostatniego  posiedzenia  komisji. 
Komisja zakończyła swoją pracę w związku z wycofaniem protestu przez wnioskodawcę. Ponadto 
radni zgłosili wnioski: 
Radna I. Lewińska – wniosek w imieniu mieszkańców m – ci Zarzecze o wytyczenie działki na której 
ma  być  teren  zieleni  oraz  zakup  materiałów  na  jej  ogrodzenie.  Mieszkańcy  Zarzecza  zgłaszają 
również  potrzebę  oczyszczenia  rowów przydrożnych.  Radna  wnioskuje  również  o  naprawę  drogi 
będącej jeszcze na gwarancji w m – ci Kaszewice.
Radny M.  Soboń –  sprawa sprzątania  przystanków,  głównie  problem zgłaszają  mieszkańcy Kluk 
(przystanek przy sklepie spożywczym). Również w imieniu mieszkańców Podwódki  radny zgłosił 
problem z odcinkiem drogi w miejscu jej łączenia z drogą krajową.
Radna  R.  Kaczmarkiewicz-  brak  znaków  na  drogach  powiatowych  (ograniczenia  prędkości  oraz 
uwaga na zwierzęta).
Radny G. Brzeczczęski -  prośba o umieszczenie znaku  ograniczenia tonażu w m -ci Zarzecze,
Radna Z. Dyła  prośba o oznakowanie zjazdu z drogi krajowej na osiedle Leśne lub jego oświetlenie,
Przewodniczący Rady – prośba o utwardzenie parkingu przed Szkołą Podstawową w Parznie.
Radna  I.  Lewińska  prośba  o  zakupienie  kosza  na  śmieci  do  remizy  OSP  w  Kaszewicach.  oraz 
bezpieczne przejście w m -ci Nowy Janów.

Punkt 23. Zakończenie obrad.

O godzinie 19:00 Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zakończył obrady.

Protokolant: Danuta Stolarczyk
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